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     PROTOKÓŁ  Nr XXXVII/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 stycznia 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych do punktu 3 porządku obrad (nieobecny 

Radny Marek Golas).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1330.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – wiceburmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP, 

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Kazimierz Nowak- delegat Izb Rolniczych, 

• Pani Helena Bubień – delegat Izb Rolniczych,  

• Pan Ryszard Małyszek – pracownik Urzędu Miejskiego, 

• Pan Marcin Pachołek – pracownik Urzędu Miejskiego, 

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  29.12.2009r.  

3. Trybuna sołecka.  
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4. Trybuna obywatelska.   

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2010 rok.  

2) planów stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2010. 

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gminie Bobolice na rok 2010.  

4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na rok 

2010. 

5) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 1” dla obszaru 

położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany i Trzebień.  

6) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla obszaru 

położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień.  

7) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Gozd” dla obszaru 

położonego w obrębach ewidencyjnych: Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd.     

8) nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie gminy Bobolice.  

9) nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie gminy Bobolice. 

10) nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie gminy Bobolice. 

11)  nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie gminy Bobolice. 

12) przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu sportowego pn. Moje boisko – „Orlik 2012”. 

13) wprowadzenia regulaminu Stadionu Miejskiego w Bobolicach. 

14) wprowadzenia Regulaminu korzystania z boisk sportowych na terenach będących 

własnością Gminy Bobolice. 

15) wprowadzenia Regulaminu korzystania z placów zabaw na terenach będących własnością 

Gminy Bobolice. 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kłanino na 

lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016.   

 



 3 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bobolice na 

lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016.  

8. Wolne wnioski.  

9. Zakończenie obrad.  
 
 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 grudnia 2009 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Na sali obrad pojawił się Rany Marek Golas.  

 

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 4. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pani Ewa Sabatowicz Dyrektor Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach- 

Pani Dyrektor przedstawiła ofertę ferii zimowych dla dzieci i młodzieży 

zorganizowanych przez M-GOK i Bibliotekę Publiczną. Ferie zimowe trwać będą od 1 

do 14 lutego przez okres dwóch tygodni. Zajęcia zostały zorganizowane na całe 2 

tygodnie bez sobót i niedziel od 1 do 12 lutego. Przygotowany został cykl zajęć dla 

dzieci i młodzieży szkolnej, które to zajęcia będą odbywały się w godzinach od 11 do 

14 w M-GBP i M-GOK. Na zakończenie ferii 12 lutego planowany jest bal 

karnawałowy zorganizowany przez aktorów teatru „Lalka” w Słupsku.  

2. Pani Jolanta Stępień kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – Pani kierownik powiedziała, że Gmina Bobolice już kolejny rok z rzędu 
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zajmuje się dysponowaniem artykułów żywnościowych dla najuboższych mieszkańców 

Gminy Bobolice. Zajmuje się tym Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych w 

Bobolicach umowa z Bankiem Żywności zawarta będzie w miesiącu marcu. Zasady 

wydawania żywności nie zmieniły się. Pani kierownik przekazała na ręce 

Przewodniczącego Rady pismo skierowane także do radnych i sołtysów dotyczące 

pracy z osobami wykluczonymi społecznie. Pisma te stanowią załącznik do protokołu. 

Pani kierownik powiedziała, że sołtysi oraz radni są rzecznikami swoich mieszkańców i 

mają największą wiedzę na temat ich potrzeb. Poprosiła o zorientowanie się kto 

potrzebuje wsparcia na temat, który zawarty jest w pismach i przekazanie tych 

informacji.  

3. Pani Zofia Kęcel powiedziała, że 21 stycznia 2010 roku w Dniu Babci ŚDS „Odnowa” 

zaprosiła babcie Uniwersytetu Trzeciego Wieku na ten dzień przygotowany przez 

domowników „Odnowy”. Pani Kęcel na ręce Pani Jolanty Stępień złożyła serdeczne 

podziękowania za takie zaproszenie, że osoby niepełnosprawne pomyślały o babciach i 

potrafili tak pięknie zorganizować takie spotkanie. Było wzruszające to jak ci ludzie 

niepełnosprawni przygotowali tak piękne spotkanie. Był to spektakl słowny i muzyczny 

w ich wykonaniu. Pani Kęcel powiedziała, że taki dom i miejsce dla osób 

niepełnosprawnych psychicznie jest wspaniałym darem. Podziękowała Pani kierownik 

oraz wszystkim pracownikom, którzy włożyli wiele trudu w przygotowanie takiego 

spotkania. Pani Jolanta Stępień podziękowała za tak ciepłe słowa i przekaże je 

pracownikom oraz domownikom.  

4. Pan Radosław Serowski – powiedział, że w imieniu rolników chciałby odnieść się do 

tematu wiatraków. Ciągle przewija się temat, że gdyby ziemia, na której mają powstać 

wiatraki była rolników to rolnicy byliby za. Jest to nieprawdą ponieważ większe 

pieniądze można zarobić na np. posadzeniu orzechów niż postawić sobie wiatrak i 

patrzeć na niego przez 30 lat. Powiedział, że na podstawie projektu ustawy z dnia 19 

stycznia br gdzie przewiduje się sprzedaż całej ziemi agencyjnej i nie będzie dzierżaw-

będą przedłużane do 2013 roku najdłużej. Umowy będą rozwiązane i rolnicy będą 

musieli oddać 30% a resztę będą mogli odkupić. Natomiast jeżeli nastąpi zmiana 

studium uwarunkowań takich możliwości nie będzie. Pan Serowski przedstawił również 

sytuację dzisiejszych rolników i powiedział, że większość naszych rolników się 

rozwinęła i są to ci, którzy mają szansę zostać. Pan Serowski powiedział, że nie należy 

brać pod uwagę tylko podatek, który dostanie gmina za farmy wiatrowe, ale należy 

spojrzeć na ludzi, którzy mieszkają w tej gminie. W innych gminach radni podchodzą 

inaczej do swoich mieszkańców, próbują wspólnie rozwiązywać problemy, a w naszej 
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gminie mówi się tylko, że będą spotkania i konsultacje. Na zakończenie Pan Serowski 

powiedział, że rolnicy przekonani są, że raport oddziaływania na środowisko to także 

jest interes społeczny i nadrzędny. Zapytał radnego Pana Franciszka Łobockiego, że 

występuje w imieniu swoich wyborców to  po czyjej stronie stoi ? – mieszkańcy i 

rolnicy są przeciw budowie farm wiatrowych, a Pan Łobocki jest za. Jako Radny Pan 

Łobocki powinien zwołać zebranie wiejskie i wysłuchać oczekiwań mieszkańców, a 

następnie przekazać je władzom Gminy.  

5. Pan Marek Głombicki – powiedział, że głosowanie nad dzisiejszymi uchwałami jest 

ewidentne pod potrzeby budowy farm wiatrowych. Jest to duża inwestycja 

przygotowania przez Gminę i duża inwestycja dla inwestora, który nic za darmo nie 

chce dać. Pan Głombicki zapytał dlaczego bez raportu oddziaływania na środowisko 

Gmina tak daleko się posuwa? Jeżeli raport będzie negatywny to cały misterny plan 

legnie w gruzach, a pieniądze pójdą w błoto. Powiedział, że ukazany artykuł w BWS 

Pani Michalak obrazuje krainę mlekiem i miodem płynącą po powstaniu farm 

wiatrowych („ptaszki będą się cieszyły, krówki będą dawały dwa razy więcej mleka, 

my będziemy happy, opaleni i zadowoleni, będziemy mieli kupę pieniędzy w kieszeni – 

Panie Burmistrzu to nie jest tak”.   

Pan Burmistrz poprosił o konkretne pisemne zapytania, na które Pan Burmistrz będzie 

odpowiadał.  

Pan Głombicki powiedział, że jego obecność na sesji jest ze względu na to, że na 

jakiekolwiek pisemne zapytania, skargi i wnioski nie została udzielona żadna 

odpowiedź.  Na protest, które wystosowało forum obywatelskie i Koło Łowieckie 

„Wataha” też nie została udzielona odpowiedź – zapytał czy nie jest to ignorowanie 

obywateli?  

Pan Burmistrz powiedział, że nie jest to ignorowanie i na wszelkie protesty zostanie 

udzielona odpowiedź jeżeli będą wszystkie aktualne dane dotyczące oddziaływania 

raportu na środowisko. Pan Burmistrz nie jest decydentem, który zleca opracowanie 

raportu oddziaływania na środowisko tylko firma, która jest zainteresowana budową 

farm wiatrakowych. 

Pan Głombicki powiedział, że w Gminie Bobolice ma swoją inwestycję i nie chce aby 

w pobliżu 500 m powstały wiatraki. Powiedział, że wie co to jest farma wiatrowa, 

energia odnawialna – mieszkańcy nie są przeciwko nim tylko przeciwko lokalizacji, 

która nic dobrego nie wniesie. Pan Głombicki powiedział, że jak już wiemy 

sporządzanie raportu zleca inwestor, zapytał jakie korzyści będą mieli mieszkańcy- nie 

gminny budżet,(który jest wątpliwy jeżeli chodzi o dochody), ile będzie miejsc pracy 

 



 6 

stworzonych dzięki powstaniu takiej inwestycji, jaką mają alternatywę ci, którzy mają 

agroturystyki bądź mają zamiar je prowadzić i co z ludźmi, którzy są zatrudniani bądź 

będą w agroturystyce? Jeżeli chodzi o miejsca to Pan Głombicki zacytował list do Pana 

Premiera jaki został wystosowany przez Pana Leszka Gudzińskiego – 

Przewodniczącego Zarządu Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej – 

„nie bez znaczenia jest fakt, że elektrownie wiatrowe nie generują praktycznie żadnych 

nowych miejsc pracy dla społeczności lokalnej”. Zapytał jak się ma to wszystko do 

Planu Rozwoju Lokalnego? Pan Głombicki powiedział, że podjął się inwestycji, którą 

realizuje i ogólnie rzecz biorąc ten Plan ujmuje realizacje projektów, które mają na celu: 

„stymulowania rozwoju lokalnej przedsiębiorczości, udzielania pomocy lokalnym 

firmom, podejmowanie działań zmierzających do znalezienia partnerów i rynków zbytu 

dla tych firm w Polsce i zagranicą. Rozwijanie bazy turystycznej przez poszukiwanie 

inwestorów skłonnych zainwestować w turystykę programowanie rozwoju turystyki. 

Podejmowanie działań zmierzających do pozyskania coraz większej ilości turystów” 

itd. Doczytać się można, że w fantastycznym Planie pod kierownictwem pana 

Burmistrza ( z inicjatywy Pana Burmistrza powstał zespół, który to opracował) został 

wypracowany fantastyczny Plan Rozwoju Lokalnego.  W jednym z raportów Pan 

Głombicki wyczytał, że „wiatraki będą atrakcją turystyczną, co zaś tyczy się zagrożenia 

dla ludzi – to przesada, gdyż przepisy dokładnie określają warunki i odległości jakie 

muszą być zachowane” – nieprawda powiedział, gdyż nasze przepisy nie określają 

warunków, nie określają odległości. Powiedział także o efekcie stroboskopowym, 

hałasie porównywalnym do włączonego odkurzacza i, że w artykule „Wiatraki tak czy 

nie” zacytowano tylko fragment listu otwartego wystosowanego przez Forum 

Obywatelskie do Pana Burmistrza. Poruszono temat, o którym Pan Burmistrz 

wspomniał, a mianowicie, że się nie lekceważy obywateli – to jak nazwać to, że się 

nierówno nas traktuje -powiedział Pan Głombicki. W 2005 roku 6 czerwca wspólnie z 

małżonką Pan Głombicki wystąpił do Pana Burmistrza o wydanie warunków 

zabudowy. Wszyscy sąsiedzi Państwa Głombickich (zgodnie z art. 61§ 4 kpa) zostali o 

tym fakcie powiadomieni, a dlaczego na gruntach ANR, na których ma powstać taka 

inwestycja jak farmy wiatrowe nie otrzymuje się żadnego zawiadomienia, są tylko 

wywieszone obwieszczenia. Mieszkańcy chcą być tylko poważnie traktowani i jeżeli 

ma coś powstać w tej Gminie to należy mieszkańców traktować jako partnerów. Pan 

Głombicki powiedział, że skandaliczne są praktyki jakie stosuje się w Urzędzie 

Miejskim, a ma z nim do czynienie od 8 lat, jest przezadowolony z tego jak się 

obsługuje ludzi w Urzędzie. Dziwi się dlaczego to się ściera jedno z drugim. Jeżeli ma 
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być coś postanowione to nie należy tego robić za plecami. Zapytał kiedy będą 

konsultacje społeczne, a także o dochody- kto je wyliczał i według czego i czy ktoś się 

pod tym podpisał ?  Pan Głombicki powiedział, że jeżeli pracuje się na własny rachunek 

i podejmuje się jakąkolwiek decyzję to ryzykuje się swoje pieniądze. Natomiast jeżeli 

nie uda się Gminie to nie boli tak bardzo ponieważ są to pieniądze nie wyrzucone z 

własnej kieszeni. Nie zarzuca Panu Burmistrzowi niegospodarności lecz analizuje 

pewne kwestie. Wolałby przeanalizować trzy razy niż raz wpuścić się w maliny. Pan 

Głombicki apeluje do zebranych bo być może w kwestii wiatraków nie należy tracić 

energii na tego typu sprawy. Jest dużo pomysłów, które można w naszej Gminie 

wdrożyć i niekoniecznie będą one tak kontrowersyjne jak budowa farm wiatrowych.  

6. Pani Renata Tomczak – powiedziała, że sołtysi i radni są rzecznikami swoich 

mieszkańców – daje to pod rozwagę skoro głos mieszkańców jest przeciwny a radni nie 

słuchają tego głosu. Pani Tomczak powiedziała, że chciałaby się ustosunkować do słów 

pani Skarbnik i Pani Sekretarz z poprzedniej sesji - powiedziano bardzo dużo informacji 

z internetu – czytajmy całość tekstu nie tylko margines. Pani Tomczak wyjaśniła co to 

jest stowarzyszenie – jest to dobrowolne, samorządne, trwałe zrzeszenie osób mające 

charakter niezarobkowy i powiedziała, że rolnicy mogą założyć stowarzyszenie 

przeciwko budowie wiatraków ponieważ są szkodliwe. Są opracowania profesorów z 

Politechniki Wrocławskiej na ten temat i rolnicy są w stanie tego dowieść, ale czy warto 

wyrzucać pieniądze wszystkich podatników? Została podpisana umowa w sprawie 

porozumienia dotyczącego warunków realizacji rozliczenia opracowania zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice. 

Wartość tego opracowania opiewa na kwotę około 93.000 zł, w umowie jest zapisane, 

że za całe przedsięwzięcie zapłaci ENERGA – potencjalny inwestor, który planuje tę 

inwestycję. Pani Tomczak powiedziała, że nie wie jak to się ma do ustawy o 

planowaniu przestrzennym, gdzie dokładnie w artykule 13 jest napisane, że „koszty 

sporządzenia studium obciążają budżet Gminy”. Jeżeli zostanie przyjęta zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego na dzisiejszej sesji to następnym krokiem będzie 

doprowadzenie do referendum. Pani Tomczak powiedziała, że należy liczyć się z tym, 

że referendum to są koszty – czy Gminę Bobolice stać na to? Czy nie warto najpierw 

porozmawiać. Dopiero w punkcie 10 procedury uchwalania zmiany planu mówi się o 

organizacji dyskusji publicznej nad projektem. Pani Tomczak powiedziała, żeby nie 

robić tego zgodnie z procedurą, zbliża się czas zebrań sołeckich i należałoby ten temat 

wtedy omówić, należy zebrać wszystkie argumenty za i przeciw. Pani Renata Tomczak 

przygotowała odpowiedzi dla Pań Skarbnik i Sekretarz – protesty nieliczne gmin, które 
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protestują przeciwko budowie farm wiatrakowych. Wójt Gminy Strzeleczki wycofał się 

z tej inwestycji, bo kilka miesięcy temu nie wróciła na swój teren firma inwestora, która 

chciała wybudować elektrownie wiatrowe. Wójt wyjaśnił, że wcześniej musiałby zrobić 

konsultacje społeczne bo temat budzi kontrowersje, firma na tym etapie wycofa ła się 

ponieważ bała się konsultacji społecznych. Tymczasem okazuje się, że do postawienia 

wiatraków przymierzają się sąsiednie gminy. Plan zagospodarowania przestrzennego 

tych terenów musi zaopiniować sąsiednia Rada. Wójt rozmawiał z Radnymi z sąsiedniej 

gminy, że nie wyrażą zgody na budowę takiej inwestycji. Pani Tomczak powiedziała, 

że straszenie rolników tym, że jeżeli Gmina Bobolice nie przystąpi do budowy farm 

wiatrowych, a zrobi to inna gmina np. Polanów, Tychowo nie jest żadnym argumentem.  

7. Pani Agnieszka Curyl-Katholm – zapytała czy raport został już zrobiony skoro Radni 

głosują nad sporządzeniem planu?, na sesji listopadowej Pan Burmistrz mówił, że 

najpierw raport pozytywny, konsultacji i plan. Czy to wszystko już za nami? Poprosiła 

o wyjaśnienia Radnych Komisji pracującej nad ta uchwałą w sprawie sporządzenie 

części planu, jaki ma sens sporządzenie części planu tylko dla elektrowni? Czy będzie 

odzwierciedlał wszystkie gminne aspekty? Pani Curyl powiedziała, że na radnych 

spoczywa odpowiedzialność za wszystkie decyzje w Gminie, również na nich 

odpowiedzialność za konsekwencje tych decyzji. Radni powinni rozważyć wszystkie za 

i przeciw i poddać dyskusji publicznej. Nie opierać się tylko na dobrociach 

przedstawionych przez Panią Wiceburmistrz, Panią Skarbnik i Panią Sekretarz. Pani 

Sempołowicz na sesji listopadowej mówiła o nowych miejscach pracy- Pani Curyl 

zapytała czy Pani Skarbnik ma to na piśmie? Firmy przyjadą z własnymi brygadami, a 

drogi które wybudują to poszadkują pola i powstaną drogi tylko do swoich wiatraków, a 

nie drogi gminne, które będą wszystkim służyły. Pola rolników będą jednym placem 

budowy i roszczenia rolników za zniszczone uprawy, jak w przypadku kanalizacji. 2% 

podatku dla Gminy to tylko fundament i maszt a nie za najdroższą turbinę i to firma 

deklaruje wartość tego wiatraka. Pani Curyl odniosła się jeszcze do ubiegłorocznych 

dożynek gminnych. Powiedziała, że Forum Obywatelskie nie chce likwidować 

dożynek, pytają o sens organizowania masowych imprez, które nadszarpują budżet przy 

jego bardzo dużym deficycie, podczas gdy priorytety nie są zaspokojone. To jest święto 

rolników, sami je organizujemy finansowania gminy, żal wydawać te pieniądze z 

podatków. Pani Curyl zapytała Radnych dlaczego musi stanąć duży namiot dla Rady i 

Burmistrzów, gości skoro inni uczestnicy imprezy, obywatele Gminy bawili się poza 

nim, nie potrzebowali stołu zastawionego, kupowali z grilla kiełbasę? Kolejna sprawa, o 

której powiedziała Pani Curyl to 670-lecie Bobolic, mieszkańcy nie wiedzą na ile dla 
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Gminy jest to okrągła rocznica, to tak jak świętować hucznie 67 urodziny i żyć na 

kredyt, niech spadkobiercy się martwią o spłaty. Co na to Pani Erika Steinbach, aż 

strach zapytać. Należy mieć nadzieję, że nie pojawi się i nie powie, że nie mamy prawa 

takich rocznic obchodzić. 

8. Pan Burmistrz Sylwester Sobański – powiedział, że na pytania Pani Curyl nie będzie 

odpowiadał ponieważ uważa, że są bezzasadne i nie dotyczą zasadniczej sprawy, o 

której jest mowa. Pan Burmistrz powiedział, że „sądzi, że Pani Curyl jeszcze nie 

dorosła być może do tego, żeby zrozumieć niektóre rzeczy”. Dzisiejsze podjęcie uchwał 

w sprawie opracowania raportu oddziaływania na środowisko są wstępnymi uchwałami, 

która umożliwią do doprowadzenia konsultacji społecznych. Konsultacje społeczne 

będą prowadzone przez przedstawicieli firmy ENERGA, jak również przez 

przedstawicieli ANR i przedstawicieli Urzędu Miasta i Gminy Bobolice. Pan Burmistrz 

odniósł się do wypowiedzi Pani Renaty Tomczak i powiedział, że „ ma Pani jakieś 

przebłyski swojej inteligencji, ale bardzo dużo w Pani wypowiedziach również  

kłamstw wychodzi”. Pan Burmistrz powiedział, że pozwolił sobie skontrolować 

właścicieli działek, na których mają powstać wiatraki. Pani Tomczak na ostatnim 

swoim wystąpieniu podczas sesji powiedziała, że na Jej polu ma również powstać 

wiatrak – to i tak jest przeciwna jego budowie. Pan Burmistrz nie znalazł działki, której 

właścicielem byłaby Pani Tomczak. Pani Tomczak powiedziała, że jest to nr 801 obręb 

ewidencyjny Gozd. Pan Burmistrz powiedział, że na tej działce nie będzie budowany 

żaden wiatrak i można spać spokojnie. Jeżeli chodzi o dochody to Pan Burmistrz 

powiedział, że będą obliczane nie z góry – chociaż można by było tak robić, ale będą 

obliczane od wartości budowy – 2%. Jeśli chodzi o zatrudnienie to Pan Burmistrz 

powiedział, że jest mało gospodarstw rolnych, które zatrudniają dodatkowo jakieś 

osoby i nie widzi znacznego wzrostu możliwości zatrudnienia osób bezrobotnych, może 

w małym znaczeniu. Osoby te mogłyby znaleźć również pracę przy różnego rodzaju 

konserwacjach, przy budowie dróg. Pan Burmistrz powiedział, że jeszcze w 2005 roku 

nie wiedział, że będą jakiekolwiek farmy wiatrowe, o tym fakcie dowiedział się w 2008 

lub 2009 roku.  

Pan Głombicki powiedział, że w 2005 roku Jego żona wystąpiła do Urzędu                     

Miejskiego o warunki zabudowy i wszyscy sąsiadujący z nim taką informację 

otrzymali. Natomiast w 2009 roku nikt nie zawiadomił Państwa Głombickich o tym, że 

ktoś wystąpił z inicjatywą do ANR – gruntów agencyjnych, o zamiarze powstania takiej 

inwestycji - a mieszkańcy powinni o tym wiedzieć.  
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Pan Burmistrz powiedział, że nie ma żadnych dowodów na to, że te farmy wiatrowe 

powstaną. Dopiero raport oddziaływania na środowisko, który jest w opracowywany 

przez firmę  niezależną przedstawi czy te farmy mogą powstać. Pan Burmistrz poprosił 

o pisemne zapytania na temat budowy farm wiatrowych.  

9. Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy - powiedziała, że chce rozwiać wątpliwości 

dotyczące prawidłowego planowanego naliczania dochodu od farm wiatrowych.  Pani 

Skarbnik powiedziała, że o zmianach w przepisach doskonale wie, a także o tym, że te 

dochody mogą być znacznie mniejsze niż byłyby to dochody sprzed kilku lat – gdyby 

takie farmy powstały. Przeliczane jest to prawidłowo i przy planowanej mocy tych 

wiatraków, które mają powstać oraz ilości 40 szt. Przeliczana jest wartość około 50 tyś. 

zł i zapewne nie jest to jakaś wygórowana kwota, którą Gmina planuje uzyskać z tego 

tytułu. Kolejna sprawa, która została poruszona to sprawa pracy – czy jest na piśmie 

potwierdzone jakie będą nowe miejsca pracy. Pani Skarbnik powiedziała, że nikt nie ma 

tego na piśmie, ale ogólnie rzecz biorąc jeżeli powstaje jakaś inwestycja na terenie 

Gminy to niekoniecznie muszą to być podmioty, które daną inwestycję wykonują, tylko 

korzystają z usług podmiotów lokalnych (w zakresie usług budowlanych, 

transportowych itp.) O nowych miejscach pracy mówią i potwierdzają również gminy, 

które te wiatraki mają – podnosi się wzrost zatrudnienia. Dla Gminy budowa dróg jest 

istotnym elementem. Burmistrz i Radni muszą patrzeć na całą społeczność Gminy 

Bobolice – to nie są tylko przeciwnicy, ale również cała społeczność. Dla Gminy 

ważnym elementem oprócz zatrudnienia są drogi. Każdy kilometr drogi z pozyskanych 

innych środków jest bardzo istotnym elementem. Poza tym również dla wszystkich 

mieszkańców są dodatkowe korzyści nie tylko z 2% podatku, również są istotne 

elementy takie, że można wynegocjować i jest taka możliwość, dodatkowych środków 

od inwestora, który będzie budował farmy wiatrowe – wykonania jakiejś inwestycji. 

Jeszcze dodatkowymi elementami, które są potwierdzone przez Państwa protestujących, 

a Pani Skarbnik pozostanie przy tym stanowisku – to przymierzanie się sąsiednich gmin 

do budowy farm wiatrowych (Polanów, Tychowo). W Gminie Kobylnica ludzie 

specjalnie wykupują działki w pobliżu wiatraka z uwagi na widok. Pogląd ludzi jest 

bardzo zróżnicowany, są zarówno przeciwnicy jak i zwolennicy, którzy specjalnie 

kupują sobie działki bo na przykład chcą mieć widok na farmy wiatrowe i tu nie można 

powiedzieć, że farmy wystraszą gminie turystów. Jeżeli chodzi o oddziaływanie na 

hałas to firma musi corocznie przedstawiać raport, który jest podawany do publicznej 

wiadomości. Pani Skarbnik powiedziała, że poruszone zostały kwestie dotyczące 

wątpliwości budżetu Gminy. Budżet jest budżetem ciężkim, czego się nie ukrywa, 
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kończona jest długoletnia inwestycja o czym doskonale wszyscy wiedzą. Natomiast 

opinie na temat budżetu i zadań budżetu robi Regionalna Izba Obrachunkowa i w 

momencie gdyby budżet był wątpliwy czy niezdatny do realizacji zostałby zanegowany. 

W załącznikach są prognozy długu, analizy.  Budżet dostał pozytywną opinię RIO, a 

mówienie, że dochody Gminy są wątpliwe i budżet nierealny jest trochę nad wyraz. 

Jeżeli chodzi o strategię działania władz Gminy dla lokalnych przedsiębiorców to w 

ubiegłym roku były podejmowane projekty i działania na rzecz lokalnych 

przedsiębiorców. Gmina w różny sposób chce wesprzeć lokalnych przedsiębiorców, 

jednym z działań był pozytywnie zaopiniowany projekt przez Środkowopomorska 

Grupę Działania. Jeżeli Gmina ma jakieś możliwości to stara się pomóc 

przedsiębiorcom, a odnoszenie się, że Strategia nie jest realizowana w ramach swoich 

możliwości jest złym pojęciem ponieważ jest skrupulatnie realizowana.  

10. Pani Agnieszka Curyl-Katholm powiedziała, że po co ma powstać siatka dróg na 

polach, firma ENERGA w swojej prezentacji zadeklarowała się pobudować 10 km 

dróg, zapytała kto z naszej gminy jest przeszkolony, żeby budowa wiatrak? Firmy 

przyjeżdżają ze swoimi ekipami i budują, to firmy deklarują podatek. Swoje sugestia 

Pani Curyl poddała pod rozwagę Radnym. 

11. Sołtys sołectwa Dargiń Pan Stanisław Matysiak – powiedział, że nie ma pojęcia o 

jakich drogach pomiędzy wiatrakami jest mowa. Pan sołtys bywa na zachodzie dość 

często i ogląda wiatraki na polach, ale żadnych dróg pomiędzy nimi nie widział.  

12. Pan Marek Głombicki – powiedział, że celowo zapytał czy władze Gminy wzięły pod 

uwagę obie strony tego medalu. Budżet jak się sporządza to papier wszystko przyjmie – 

chodzi o analizę konsekwencji tego przedsięwzięcia. Pan Głombicki zadał pytanie ile 

czasu trwa budowa wiatraka? Pan Burmistrz powiedział, że około 5 lat. Pan Głombicki 

powiedział, że drogi pomiędzy wiatrakami powstaną na pewno. Degradacja ziemi jaka 

następuje podczas tak wielkiego wykopu jest bardzo duża ponieważ bardzo dużo 

tysięcy litrów betonu leje się w ziemię. Ziemię wykopaną należy wywieźć a co będzie 

po 30 -35 latach - bo taka jest żywotność wiatraka?        

13. Pani Renata Tomczak - powiedziała, ze chciałaby się ustosunkować do wypowiedzi 

Pana Burmistrza odnośnie działki, którą Pan Burmistrz sprawdzał. Pani Tomczak 

przedstawiła pismo Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie pismo 

z dnia 3 września, obręb ewidencyjny nr dz. 8/, właściciele Ryszard Tomczak i Renata 

Tomczak. Pani Tomczak złożyła wniosek do Radnych o wycofanie uchwał dotyczących 

studium z porządku obrad i żeby podjąć decyzję po konsultacjach społecznych i 

zebraniach wiejskich z mieszkańcami.  
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14. Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy – poprosiła o zachowanie spokoju na sali 

obrad podczas gdy inni inna osoba mówi. Należy wysłuchać, a nie komentować w 

czasie wypowiedzi. Pani Sekretarz powiedziała, że Pani Tomczak w swojej wypowiedzi 

nawiązała do poprzedniej sesji odnośnie protestów. Władze Gminy doskonale wiedzą, 

że są protesty i jakiego typu, wszystko to jest analizowane i  śledzone. Pani Sekretarz 

powiedziała, że na sesji listopadowej kiedy wypowiadała się na temat farm wiatrowych 

miała materiały ze strony Polskiego Stowarzyszenia Energetyki Wiatrowej, były to 

publikacje jawne dostępne dla wszystkich. Jeżeli chodzi o sprawy ptaków to 

prowadzony był Projekt przez Stację Badań Wędrówek Ptaków Uniwersytetu 

Gdańskiego w Przebendowie. Od 45 lat śledzi on migracje ptaków na polskim 

wybrzeżu. W ramach „Akcji Bałtyckiej”, w której bierze udział, zaobrączkowano do 

dziś półtora miliona ptaków. To najdłużej trwający tego typu program na świecie. Od 

kiedy w latach 90 w Polsce pojawiły się pierwsze turbiny wiatrowe, zespół prof. 

Bussego zajmuje się także ich wpływem na ptaki i monitoruje tereny przeznaczone pod 

elektrownie. Dziś nikt nie dostanie zgody na budowę farmy wiatrowej bez pozytywnej 

opinii ornitologa. Jeśli w wyniku rocznej obserwacji wykluczy on możliwość 

postawienia wiatraków lub nakaże je przesunąć, by zeszły z ptasich szlaków, firma 

musi się podporządkować. Po uruchomieniu elektrowni wiatrowej obowiązkowe 

obserwacje prowadzone są jeszcze przez trzy lata. Ornitolog przyjeżdża na farmę o 

świcie i przez pięć godzin zlicza, ile ptaków przeleciało w pobliżu śmigieł. Notuje też 

liczbę ofiar w promieniu 100m od turbiny. W zimie takie obserwacje prowadzi się raz 

na trzy tygodnie, a podczas wiosennych i jesiennych wędrówek – nawet co pięć dni. 

Pionierski na świecie system zwany „BirdWatch” nie tylko zautomatyzuje te 

obserwacje, lecz także zmniejszy niebezpieczeństwo zderzenia ptaków z turbinami. 

Opracowuje go zespół naukowców ze Stacji w Przebendowie. Instytut informatyki 

Politechniki Poznańskiej i Zakładu Ekologii Behawioralnej Uniwersytetu im. A. 

Mickiewicza w Poznaniu. Zainstalowane na farmie mikrofony będą wychwytywać 

dźwięki. Program komputerowy rozpozna głosy ptaków, a także zliczy uderzenia o 

turbinę. Jeśli liczba ptaków w pobliżu elektrowni niebezpiecznie wzrośnie, wiatraki 

będzie można w ciągu kilku minut wyłączyć. Pani Sekretarz wspomniała, że 

wszystkich, którzy opracowują raport oddziaływania na środowisko obowiązują 

wytyczne w skali oceny oddziaływania elektrowni wiatrowych na ptaki. Są to 

opracowane wytyczne na wniosek Greenpeace, Polskiego Stowarzyszenia Energetyki 

Wiatrowej, Instytutu Na Rzecz EKOROZWOJU i Zachodniopomorskiego Towarzystwa 

Ekologii Praktycznej. Są to informacje opracowane pod redakcją dr Przemysława 
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Chylareckiego, konsultacje z Uniwersytetu Gdańskiego, Zachodniopomorskiego 

Towarzystwa Przyrodniczego, Akademii Pomorskiej w Słupsku, Dolnośląskiej Stacji 

Terenowej Instytutu Ochrony Przyrody PAN.      

Korzyści społeczne i gospodarcze przeprowadzone na podstawie badań profesorów i 

docentów, które można wyróżnić to:  

- niskie koszty eksploatacyjne pozyskiwania energii wiatru, 

- brak kosztów paliwa (źródło pozbawione ryzyka wahań cen paliw, pozwalające na 

wyeliminowanie wpływu wahań cen paliwa na gospodarkę), 

- rozwój nowych sektorów i generowanie przychodów dla państwa, samorządów 

lokalnych i przedsiębiorstw (w tym wpływów podatkowych), 

- nowe miejsca pracy, 

- kreowanie wzrostu gospodarczego, 

- wpływ na rozwój i aktywizację regionów, 

- rozwój małych i średnich przedsiębiorstw, 

- rozwój nowych technologii i innowacji, 

- dywersyfikacja źródeł energii i zmniejszenie uzależnienia od importu energii, w 

szczególności od importu surowców, a przez to wzrost bezpieczeństwa energetycznego, 

- zabezpieczenie przed nadmiernym wzrostem cen energii wytwarzanej przez 

konwencjonalne źródła, 

- rozwój infrastruktury przesyłowej, 

- rozbudowa infrastruktury komunikacyjnej, 

- zmniejszenie kosztów i strat przesyłu poprzez przybliżenie wytwórcy do odbiorcy, 

- elektrownie wiatrowe zajmują niewiele miejsca, i mogą współistnieć z innymi 

rodzajami aktywności takimi jak rolnictwo czy ogrodnictwo. 

- wpływ na zrównoważony rozwój. 

Istnieją również korzyści ekologiczne do których należą: 

- redukcja emisji gazów cieplarnianych, w tym CO2, a przez to przeciwdziałanie 

dalszym zmianom klimatu, 

- poprawa jakości powietrza, uniknięcie emisji SO2 i pyłów do atmosfery, 

- brak powstawania odpadów stałych ani gazowych, odorów czy ścieków, brak 

zanieczyszczenia wód ani gleby, brak degradacji terenu i strat w obiegu wody, które 

mają miejsca przy produkcji energii w konwencjonalnych elektrowniach i 

elektrociepłowniach, 

- fakt iż wiatr stanowi niewyczerpalne i odnawialne źródło energii, jego wykorzystanie 

pozwala na oszczędność ograniczonych zasobów paliw kopalnych, 
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- technologia pozbawiona jest ryzyka zastosowania (np. awarii reaktora, z jakim 

związane jest wykorzystanie energetyki atomowej), 

- wykorzystanie wiatru nie powoduje spadku poziomu wód podziemnych, które 

towarzyszy wydobyciu surowców kopalnych (węgla), 

- technologia nie wymaga dużych powierzchni, w przeciwieństwie do technologii 

konwencjonalnych (tereny zajmowane przez kopalnie, elektrownie, linie transportowe 

do przewozu surowca), jej wykorzystanie spośród znanych technologii powoduje 

najmniejszy wpływ na ekosystemy.  

Pani Sekretarz powiedziała, że mówi się o nowych miejscach pracy – to nie jest tak jak 

powiedziała Pani Agnieszka Curyl, że firma zrobi wszystko sama. Podwykonawcami takich 

inwestycji są lokalni przedsiębiorcy. Pani Sekretarz przedstawiła artykuł dotyczący 

kontrowersji wokół elektrowni wiatrowych. „Coraz liczniej powstające w Polsce farmy 

wiatrowe spotykają się często z protestami lokalnych społeczności przedstawiciele firm 

inwestujących w energię wiatrową, zapewniają jednak, że robią wiele by minimalizować 

negatywny wpływ wiatraków na przyrodę. Zalety takich elektrowni – mimo pewnych 

zastrzeżeń – dostrzegają też ekolodzy. Zwiększenie do 20% udziału w produkcji energii tej, 

czerpanej ze źródeł odnawialnych, to jeden z celów nowej polityki energetycznej UE. 

Państwa Unii mają na to czas do 2010 roku. Do odnawialnych źródeł energii zalicza się m.in. 

wiatr. W Polsce – według danych Polskiego Stowarzyszenia Energetyki Wiatrowej – 

elektrownie wiatrowe dostarczają dziś jedynie 0,5 proc. Zużywanej energii, a ich liczba 

należy do najniższych w Europie. W kraju pojawia się jednak coraz więcej firm 

zainteresowanych budową wiatrowych farm. Często jednak – podobnie jak na Zachodzie – 

pomysł budowy spotyka się ze sprzeciwem, głównie lokalnych społeczności. Tak było m. in. 

w Bystrzycy Kłodzkiej, Jurze Krakowsko – Częstochowskiej czyli dolinie Noteci. 

Przeciwnicy farm wiatrowych najczęściej przywołują argumenty o niszczeniu krajobrazu i 

walorów turystycznych miejscowości, negatywnym wpływie tych urządzeń na wędrówki 

ptaków. Osoby, które mają mieszkać w pobliżu farm, obawiają się również hałasu, który 

towarzyszy elektrowniom i wahań napięcia elektrycznego. „Każda działalność człowieka, a 

szczególnie inwestycyjna, to ingerencja w środowisko naturalne. Wszystko ma znacznie, 

wszystko ma jakiś wpływ na krajobraz, ptaki, hałas. Podstawową kwestią jest minimalizacja 

tego wpływu” – odpowiada na zarzuty Jarosław Mroczek, prezes Polskiego Stowarzyszenia 

Energetyki Wiatrowej.  Zaznacza przy tym, że inwestorzy szukający możliwości budowy 

farm wiatrowych muszą przejść wyjątkowo skomplikowaną i trudną procedurę akceptacji 

wszystkich praktycznie elementów związanych z farmą. Rozwój tego rodzaju energetyki 

popierają członkowie Greenpeaca Polska. Przedstawicielka organizacji Julia Michalak 
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podkreśla jednak, że elektrownie wiatrowe powinny być budowane w miejscach, w których 

nie będą zakłócały równowagi ekologicznej ani przeszkadzały mieszkańcom. „Przy budowie 

takiej elektrowni muszą zostać złożone dokumenty, które potwierdzą, że nie stoi ona na 

trasach wędrówek ptaków i nie będzie budowana w miejscach gdzie budowa mogłaby 

naruszyć ekosystemy” – mówi Michalak. „Niebezpieczeństwa dla środowiska nie da się 

zniwelować do zera. Zawsze jest pewnego rodzaju kompromis”- zauważa Andrzej Batycki z 

Polskiego Towarzystwa Ochrony Przyrody „Salamandra”. Dodaje, że ptaki mogą się pojawić- 

np. w wyniku zmiany uprawy rzepaku na kukurydzę – w miejscach, gdzie ich nie było, kiedy 

zakładano farmę wiatrową. „Możemy starać się minimalizować zagrożenie dla ptaków 

poprzez unikanie budowania elektrowni w dolinach rzek, na samym wybrzeży czy przy 

dużych zbiornikach wodnych lub poprzez odpowiedni dobór upraw. Jednak zagrożenie dla 

ptaków i przyrody będzie zawsze istniało” – podkreśla Batycki. Wyjaśnia, że zagrożenie 

stanowią nie tylko same wiatraki, lecz również kable przesyłowe i maszty. Okazuje się 

jednak, że pozyskiwanie energii z wiatru popierają nawet niektórzy protestujący przeciw 

stawianiu wiatraków w konkretnych miejscach. Jedną z takich osób jest prof. dr hab. Inż. 

Wojciech Nowak, dziekan Wydziału Inżynierii i Ochrony Środowiska na Politechnice 

Częstochowskiej. Mimo, że sprzeciwiał się budowie farmy wiatrowej na terenie Jury 

Krakowsko-Częstochowskiej, popiera inwestowanie w ten typ pozyskiwania energii. „Ze 

słońcem nie jest u nas najlepiej, biomasy zaczyna brakować, a są miejsca w Polsce, w których 

z powodzeniem mogłyby być lokalizowane farmy wiatrowe” – mówi PAP prof. Nowak. 

Dodaje, że w tej chwili technologie są na tyle rozwinięte, że problem wahań napięcia 

elektrycznego, powodowane przez elektrownie wiatrowe, jest już rozwiązany. Swój sprzeciw 

tłumaczy tym, że akurat w Jurze Krakowsko – Częstochowskiej nie ma korzystnych wiatrów, 

a „jest to wspaniałe miejsce krajobrazowe, w którym nie należy stawić wiatraków”. 

Wykładowca Politechniki Częstochowskiej zaznacza jednak, że z tego typu energetyką nie 

należy przesadzać. „Nie można zastąpić mocy całej energetyki węglowej energetyką 

wiatrową. Zawsze wymaga ona rezerwy w postaci energetyki konwencjonalnej. Kotły 

powinny być przygotowane – do 80% mocy – by je uruchomić w momencie, kiedy nie będzie 

wiatru” – zauważa. Właśnie zachowanie tej rezerwy w postaci energetyki węglowej 

powoduje, że pojawia się pytanie o emisję dwutlenku węgla do atmosfery. Elektrownie 

zapewniające rezerwy pracują na tzw. gorącej rezerwie, czyli „czuwając” nie produkują prądu 

a emitują dwutlenek węgla. Nawet jeśli założymy, że rezerwą miałyby być elektrownie 

węglowe, to w opisany sposób pracują jedynie stare elektrownie. Dzisiejsze technologie 

ograniczyły to zjawisko i emisje CO2 w obu przypadkach – gorąca rezerwa i uruchomienie 

dodatkowej mocy – są znacznie mniejsze” – przekonuje Julia Michalak z Greenpeace. Jej 
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zdaniem, rezerwą wcale nie musza być jednak elektrownie węglowe. Mogą to być 

biogazownie, elektrownie gazowe czy energia słoneczna, czyli tzw. energy mix energii ze 

źródeł odnawialnych. Michalak za mało istotne uważa również argumenty o dużej ilości 

szkodliwych substancji powstających przy produkcji wiatrów i wysokim wykorzystaniu 

energii dla wytworzenia produktów ekologicznych. „Dzisiejsze standardy powodują, że 

produkcja czegokolwiek musi być zgodna z wymogami środowiskowymi” – podkreśla. Prof. 

Nowak zwraca uwagę, że kraje takie jak Niemcy czy Dania stawiają na energetykę wiatrową, 

ale osiągają pewien pułap mocy, po którym już nie inwestują. „My od tego pułapu jesteśmy 

jeszcze daleko. Należy jednak chronić nasz krajobraz i pozostawić go przyszłym pokoleniom” 

– podsumowuje”. Podsumowując Pani Sekretarz powiedziała, że kontrowersje nawet są 

wśród naukowców. Powiedziała także o  ocenie i perspektywach rozwoju farm wiatrowych w 

Gminie Będzino. Budowa elektrowni wiatrowej nie wzbudziła w gminie Będzino żadnych 

protestów. Wręcz przeciwnie: mieszkańcy liczą, że wiatraki staną się atrakcją, która 

przyciągnie wypoczywających na morzem turystów. Na turystów liczą także władze gminy. 

Tym bardziej, że lokalizacja elektrowni wiatrowej na jej terenie wiąże się także z innymi 

korzyściami. Każdego roku do gminnej kasy wpływać będzie pokaźny podatek od 

nieruchomości. Powstaną nowe miejsca pracy, powinno się też zmniejszyć bezrobocie, które 

w gminie Będzino sięga 16%. Nastąpi zmniejszenie emisji zanieczyszczeń jeżeli chodzi o 

CO2. Planowane przyłącza wynikające z planu rządowego na 2010 rok to:       

- Łebcz                                         pomorskie                                       8MW  

- Malbork                            pomorskie                                       18MW 

- Górzyca                                     lubuskie                                           - 

- Rzepin                                       lubuskie                                           - 

- Zajączkowo i Widzino               pomorskie                                      90MW  

- Tychowo                                   zachodniopomorskie                      50MW  

- Jeleniewo                                   Suwalszczyzna                               30MW 

- Śniatowo                                   zachodniopomorskie                      32MW  

- Kozanki Wielkie                        łódzkie                                            -  

- Margonin                                   wielkopolskie                                 120MW 

- Kuślin                                        wielkopolskie                                 >70MW  

- Mieleszyn                                   wielkopolskie                                 1 20MW 

- Dobrzyń nad Wisłą                    kujawsko-pomorskie                      43MW 

Pan Sekretarz powiedziała, że nawiązując do wniosku Pani Tomczak dzisiejsze uchwały nie 

przesądzają o niczym. Od tego momentu czyli w sprawie przystąpienia do studium – to 

pierwszy etap. Natomiast zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym dopiero teraz należy 
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przystąpić do wszelkiego rodzaju rozmów od chwili podjęcia stosownej uchwały. Będą 

konsultacje co do założeń, struktur. Wszystko będzie opublikowane i każdy będzie miał prawo 

zgłosić swój wniosek. Powołany zostanie zespół roboczy, w którego skład wejdą osoby, które 

są specjalistami w danej dziedzinie.   

15. Pani Renata Tomczak – powiedziała, że zebrani na sali (Forum Obywatelskie) nie są 

przeciwnikami budowy farm wiatrowych lecz ich lokalizacją. Poprosiła, żeby nie mówić o 

korzyściach bo ludzie doskonale to wiedzą, chodzi o położenie, a także o NATURĘ 2000. 

Powiedziała także, że Pani Sekretarz dużo mówiła na temat ptakach, ale żaden z 

przedmówców nie wspominał na ten temat.   

16. Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska – powiedziała, że niektóre osoby nie były obecne 

na poprzednich sesjach kiedy trwały rozmowy na temat budowy farm wiatrowych dlatego 

chciała przedstawić tę sprawę jeszcze raz. Natomiast mówiąc o konsultacjach do 

przygotowanych dokumentów Pani Sekretarz miała na myśli raport oddziaływania na 

środowisko – jeden z najważniejszych dokumentów bez którego nigdy nie będzie można 

podjąć decyzji akceptującej plany.  

17. Pani Renata Tomczak powiedziała, że doskonale wie jak wyglądają etapy zmiany 

studium. Pyta tylko czy warto iść w to, czy nie można najpierw zrobić najpierw zwykłych 

zebrań sołeckich i zapytać się ludzi o zdanie, a następnie robić procedurę. Czy jest sens 

podpisywania umowy na zmianę studium za 90 tyś. zł jeżeli ludzie ni zgodzą się?  

18. Pan Przewodniczący Zdzisław Czarnecki – powiedział, że nie wiadomo czy ludzie 

zgodzą się, czy nie – będą konsultacje- ażeby odbyły się konsultacje należy podjąć lub nie 

dzisiejsze uchwały, od tego właśnie zależą konsultacje. Te uchwały nie gwarantują o 

powstaniu wiatraków.  

19. Pan Burmistrz Sylwester Sobański – powiedział, że Gmina nie ponosi z tego tytułu 

żadnych środków finansowych – 90 tyś. zł, o których mówi Pani Tomczak.   

20. Pani Agnieszka Curl-Katholm – poprosiła jeszcze raz Radnych, żeby przestali głosować 

nad dzisiejszymi uchwałami i podjęli właściwą decyzję.  

21. Pan Marek Głombicki poprosił, żeby władze Gminy wzięły pod uwagę to, że 

mieszkańcy mają swoje zdanie. Zalety jakie są ferm wiatrowych wszyscy doskonale 

wiedzą, aczkolwiek wcale to nie jest tania energia. Mówi się o nowych miejscach pracy, 

o zatrudnianiu podczas budowy, ale nikt nie mówi co będzie po wybudowaniu 

wiatraków. Wielu ekologów było za budową wiatraków, ale także jest wielu 

przeciwnych. Pan Głombicki powiedział, że Holendrzy, Niemcy odchodzą od budowy 

farm wiatrowych ze względu na finanse. Poprosił władze miasta i Radnych o 

traktowanie mieszkańców jako swoich partnerów. Jeżeli powstanie 24 wiatraków w 
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obrębie Cybulino, Gozd to ciężko będzie nawet rowerem je ominąć. W Tymieniu 

postawione wiatraki wyglądają pięknie, ale w ich pobliżu nikt nie mieszka. Wymiary 

elektrowni wszyscy znają, ale należy pomyśleć, że może warto zamiast wybudować 40 

postawić 12 sztuk wiatraków. Chodzi o to, żeby nie kłócić się i nie przepychać na 

argumenty, należy spróbować to konkretnie rozwiązać. Mieszkańcy chcieliby czuć, że 

władza jest z nimi 

22. Pani Sekretarz Gminy Krystyna Dobrzańska – powiedziała, że Gmina mieszkańców 

traktuje jako partnerów. Cały list otwarty Forum Obywatelskiego został opublikowany 

na głównej stronie internetowej Gminy Bobolice i każdy mógł się z tym zapoznać. Na 

zakończenie Pani Sekretarz powiedziała, że raport oddziaływania na środowisko 

odpowie na wszystkie wątpliwe pytania. Raport jest także przekazywany do opinii 

Dyrektorowi Ochrony Środowiska – organu nadrzędnego.  Dlatego wszystkie zapisy 

muszą być zgodne z przepisami.  

23. Pan Burmistrz Sylwester Sobański powiedział, że Gmina zlecała opracowanie raportu 

oddziaływania na środowisko podczas budowy kanalizacyjnej w okolicach byłego 

ośrodka Sapporo. Okazało się, że jednak Urząd Wojewódzki ma jakieś zastrzeżenia, 

mimo, że raport został opracowany szczegółowo i zostało za to zapłacone.    

24. Radna Pani Justyna Terlecka – powiedziała, że zwraca się do Pani Agnieszki Curyl – 

Katholm odnośnie dożynek. Powiedziała, że dożynki były, są i będą, powiedziała, żeby 

zapytać sołectwa, które czynnie biorą udział w dożynkach czy chcą dożynek, czy też 

nie. Pozyskiwane są pieniądze w ten sposób, wystawiane są stoiska. Jeżeli chodzi o 

namiot – to on nie jest tylko dla Radnych. Jeżeli chodzi o wiatraki to Pani Terlecka 

powiedziała, że gdy była przedstawiana prezentacja na sesji to rolnicy wszyscy wyszli.    

 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że w imieniu Pani wiceburmistrz Mieczysławy Brzozy 

przeprasza za jej nieobecność, która spowodowana jest pogrzebem.   

 

 Ad.5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 13 stycznia 2010 roku spotkał się w 

Urzędzie Miejskim z zastępcami komendant policji w Koszalinie Panem Piotrem Krakowskim, 

Sławomirem Boberem, komendantem posterunku w Bobolicach Aleksandrem Piotrowskim 

oraz policjantami naszego posterunku. Spotkanie odbyło się z okazji przekazania dla 
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posterunku w Bobolicach dwóch zestawów komputerowych i czterech drukarek. Spotkanie 

odbyło się w bardzo miłej atmosferze. Jak szanowni Radni wiedzą co roku wspierany jest 

posterunek w Bobolicach w różny sposób. Przyczyną takiego stanu rzeczy jest niedostateczne 

dofinansowanie policji przez budżet państwa. Robią to wszystkie samorządy na terenach, 

których funkcjonują posterunki policji. 20 stycznia Pan Burmistrz spotkał się z Dyrektorem 

Powiatowego Urzędu Pracy Panem Kozłowskim w celu omówienia zatrudnienia na terenie 

miasta i gminy Bobolice pracowników w ramach robót publicznych, prac interwencyjnych, 

staży oraz prac społecznie użytecznych. Uzyskana została zgoda na zatrudnienie 10 osób w 

ramach robót publicznych, 5 osób na 6-mcy w ramach prac interwencyjnych, 6 osób w ramach 

prac interwencyjnych po 50 roku życia, 3 osoby na staż oraz 35 osób w ramach prac spo łecznie 

użytecznych. W/w osoby zatrudnione będą od miesiąca marca. Pan Burmistrz powiedział, że 

większość osób bezrobotnych nie wykazuje zainteresowania znalezieniem pracy w firmach, 

które działają na terenie miasta i gminy oraz w zakładach poza granicami naszej gminy. 

Najbardziej odpowiada bezrobotnym zatrudnienie przez ZUKiO. W roku bieżącym Pan 

Burmistrz zamierza zdecydowanie zmniejszyć ilość zatrudnionych osób w ramach w/w prac ze 

względu na brak środków finansowych i bardzo małą wydajność pracy tych bezrobotnych. W 

roku ubiegłym z budżetu gminy dofinansowano do różnego rodzaju prac kwotę 713.553 tyś. zł. 

20 stycznia odbyło się spotkanie z zarządem klubu sportowego MECHANIK, na którym 

omówiono wykorzystanie i rozliczenie środków finansowych za 2009 rok. Omówiono również 

zamierzenia zarządu dotyczące inwestycji (remont budynku socjalnego), zatrudnienia 

pracowników do pielęgnacji boiska, prania ubiorów sportowych oraz wysokości 

dofinansowania z Urzędu Miejskiego na rok 2010. Pan Burmistrz powiedział, że będąc 25 

stycznia 2010 roku na spotkaniu noworocznym rozmawiał z Panem Burmistrzem Polanowa 

Grzegorzem Lipskim. Burmistrz Polanowa przekazał jak zachowują się kibice MECHANIKA 

na zawodach sportowych, które były rozgrywane w Polanowie. Był wstyd, nie dość, że część z 

nich była pod wpływem alkoholu to używano tak wulgarnego słownictwa, że nie można tego 

nawet powtórzyć. Pan Burmistrz powiedział, że zarząd klubu MECHANIKA powinien zająć 

się tą sprawą i przeciwstawić się tego rodzaju zachowaniem. Poprzez tego rodzaju zachowania 

garstki zwyrodnialców nie umiejących się zachować - społeczności innych gmin wyrabiają 

sobie zdanie na temat całego naszego społeczeństwa. Dlaczego więc ludzie kulturalni mają 

cierpieć tylko dlatego, że część naszego społeczeństwa nie zna języka, którym większość z nas 

posługuje się. Pan Burmistrz zwrócił się z apelem do zarządu MECHANIKA aby w sposób 

zdecydowany reagować na tego typu zachowania. 21 stycznia w Urzędzie Miejskim odbyło się 

spotkanie z profesorem Jasiulewiczem z Politechniki Koszalińskiej. Spotkanie dotyczyło 

ewentualnej przebudowy kotłowni przy ul. Fabrycznej na paliwo ekologiczne (zrębki). 
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Kotłownia ta jest już zużyta i wkrótce będzie wymagała kapitalnego remontu. Ustalono, że 10 

lutego odbędzie się spotkanie z przedstawicielami Polskiej Akademii Nauk Politechniki 

Gdańskiej oraz inwestorem strategicznym, który sfinansowałby tę inwestycję. Są to rozmowy 

ogólne i wstępne. Pan Burmistrz powiedział, że będzie radnych informował o postępie rozmów 

i ewentualnych ustaleniach. Na spotkanie te Pan Burmistrz zaprosi przewodniczącego Rady 

Miejskiej, Przewodniczącego Komisji Rolnictwa oraz Komisji Gospodarki Komunalnej. 25 

stycznia Pan Burmistrz uczestniczył w spotkaniu noworocznym w Starostwie w Koszalinie. W 

spotkaniu tym uczestniczyli Radni Powiatowi oraz 5 sołtysów wszyscy z Gminy Bobolice. Jak 

co roku spotkanie uświetnił zespół szkół muzycznych „Kamerton” z Koszalina wraz z 

bliźniakami z Białogardu, którzy uczestniczyli w programie „Mam talent” i zajęli tam II 

miejsce. Uchwałą Rady Powiatowej przyznano Panu Bronisławowi Malinowskiemu 

odznaczenie „zasłużony dla rozwoju powiatu koszalińskiego”. Natomiast 3 stowarzyszenia 

pozarządowe otrzymały statuetki w uznaniu za społeczną aktywność. Stowarzyszeniami tymi 

są Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych, Bicykl oraz klub sportowy Olimpia. 22 

stycznia odbyło się spotkanie z Prezesem Bałtyckiego Banku Spółdzielczego w Darłowie 

Panem Mrozińskim oraz jego zastępcą wspólnie z Panią Skarbnik Gminy Beatą Sempołowicz i 

Sekretarzem Gminy Panią Krystyną Dobrzańską. Spotkanie dotyczyło spraw finansowych 

Gminy. Informacje przedstawiła Pani Skarbnik mówiąc, że tematem spotkania były rozmowy 

w zakresie negocjonowania umowy na obsługę budżetu Gminy. Obecna umowa trwała od 1 

marca 2005 roku do 28 lutego 2010 roku, która była zawarta w trybie przetargu 

nieograniczonego. Z uwagi na to, że po analizie potrzeb wszystkich jednostek ponieważ 

umowa ta dotyczyła obsługi bankowej wszystkich jednostek. Postanowiono wynegocjować 

warunki z dotychczasowym Bankiem Spółdzielczym zanim zostanie ewentualnie ogłoszony 

przetarg. Po rozmowach i negocjacjach koszt obsługi bankowej nie przekracza 14 tys. euro, ale 

z uwagi na istotną jednostkę jaką jest M-GOPS, gdzie po analizie praktycznie największą 

prowizją odprowadzoną z tytułu przelewów bankowych. W ramach negocjacji udało się 

obniżyć koszty prowizji bankowej czyli 0% mają wszystkie świadczenia wypłacane z opieki 

społecznej oraz stypendia. Inne korzyści to wynegocjonowany bifor 1-miesięczny, marża 

jednorazowa przy udzielaniu kredytu 0,3% (było 0,5%). Warunki są lepsze i oferta została 

przyjęta, umowa zostanie podpisana na obsługę bankową na 5 lat bez procedur przetargowych.   

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 
Podczas sesji nikt z radnych nie zgłosił interpelacji lub zapytania.  
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Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1)  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

2)  w sprawie planów stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na 2010 rok.   

  

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy zostali zapoznani z planami pracy komisji 

Rady Miejskiej.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.    

 

3)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2010.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

 

Pan Stanisław Matysiak – sołtys sołectwa Dargiń zapytał co oznacza w projekcie uchwały 

dofinansowanie instytucji i organizacji prowadzących działalność na rzecz profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych – Świetlica środowiskowa ‘Tafla” – 12.000,00 zł ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik Jolanta Stępień mówiąc, że świetlica funkcjonuje już 

drugi rok, zarządza nią M-GOPS, mówi się o tej świetlicy bardzo często na sesjach i zebraniach 

z sołtysami. Kwota 12.000,00 zł obejmuje utrzymanie mediów i działalność socjalną. Pani 

Kierownik zaprosiła zainteresowanych do M-GOPS o zapoznanie się z dokładnymi 

wyliczeniami tych środków. W roku ubiegłym była to kwota 10.000,00 zł.  
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Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2010.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

 

Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 

Pan Ryszard Małyszek przedstawił wyjaśnienia do 3 kolejnych projektów uchwał. Firma 

ENERGIA Elektrownie Wiatrowe Słupsk wystąpiła do Urzędu Miejskiego z wnioskiem o 

lokalizacje na terenie gminy obiektów, inwestycji polegających na budowie ferm elektrowni 

wiatrowych. W studium, które było opracowane w 1998 roku nie założono inwestycji jakimi są 

farmy wiatrowe. W związku z powyższym, żeby inwestor mógł w przyszłości budować tego 

typu inwestycje musi to być zawarte w treści studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego jak również w planie zagospodarowania przestrzennego, 

który opiewałby na tereny na których inwestycja ma być zlokalizowana. Na wniosek firmy, 

która chce budować farmy wiatrowe została podjęta przez Radę Miejską uchwała o 

przystąpieniu do zmiany w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Obecnie na wniosek inwestora biuro projektowe przystąpiło do opracowania 

studium na tereny, które będą objęte tą inwestycją. Koszty ponosi inwestor. Ustawa o 

zagospodarowaniu przestrzennym z 2003 roku mówi, że równolegle można podjąć prace 

projektowe nad studium oraz prace projektowe związane z zagospodarowaniem przestrzennym. 

Oczywiście jeżeli Rada Miejska podejmie uchwały w tym przedmiocie. W związku z 

powyższym biuro projektowe na wniosek inwestora wystąpiło do Burmistrza Bobolic z prośbą 

o podjęcie uchwały w sprawie opracowania planu zagospodarowania przestrzennego na tereny, 

które objęte są lokalizacją tego typu inwestycji. Projektant ten teren podzielił na 3 uchwały, 
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żeby zmniejszyć zakres opracowania. Uchwały podzielono na 3 rejony: Gozd, Drzewiany 1, 

Drzewiany 2. Jeśli chodzi o zakres i powierzchnię opracowania nie odbiega od uchwały o 

przystąpieniu do zmiany w studium uwarunkowań kierunków i zagospodarowania 

przestrzennego. W związku z powyższym, żeby przystąpić no nowego planu należy podjąć 

uchwałę o przystąpieniu do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego. Wynika to z 

ustawy o planowaniu przestrzennym.  

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzana miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych 

„Drzewiany 1” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany i 

Trzebień.   

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 1 głosie 

„przeciw”.  

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych 

„Drzewiany 2” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, 

Górawino, Gozd i Trzebień.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy jeżeli będą protesty mieszkańców czy uchwała ta 

wówczas traci moc i elektrownie wiatrowe nie powstaną ?   

Odpowiedzi udzielił Pan Ryszard Małyszek mówiąc, że jeżeli będą protesty to farmy nie 

powstaną.  

 

Radny Pan Franciszek Łobocki poprosił Panią Sekretarz o ponowne wyjaśnienie czy 

przewiduje się konsultacje społeczne i na kiedy.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz mówiąc, że terminy te reguluje i przewiduje ustawa o 

planowaniu przestrzennym.  

Pan Małyszek powiedział, że odnośnie wniosków, które wpłynęły do studium były szerokie w 

swojej treści i obejmowały kilka różnych tematów. W związku z powyższym, żeby 

ustosunkować się odpowiednio wnioski zostały przekazane do biura projektów, które zajmuje 
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się tym tematem. Wnioski były analizowane przez sztab specjalistów. Jeśli chodzi o studium to 

na stronie Urzędu – BIP ukazała się informacja przekazana i przygotowana przez specjalistów 

biura projektowego pt. „Rozstrzygnięcia w sprawie rozpatrzenia wniosków do studium”. 

Kolejnym aspektem sprawy jest to, że jest to tylko uchwała o przystąpieniu do studium, 

dopiero po podjęciu tej uchwały można składać różne petycje, zażalenia, wnioski, skargi. Jeśli 

będzie tyle uzasadnionych wniosków i tematów to nie będzie możliwe podjęcie dalszych 

uchwał o przystąpieniu. W bliskim czasie, jeżeli będzie wszystko na wstępnym etapie 

opracowania – będzie ogłoszenie w prasie, w BIP-ie, na tablicach ogłoszeń – informacja o 

wyłożonych pod dyskusję projektów studium, wszystkie strony będą mogły zapoznać się z 

treścią oraz uwzględnionych bądź nie wnioskach. Będzie to długa i szeroka dyskusja. 

 

Pan Burmistrz Sylwester Sobański powiedział, że konsultacje społeczne nie odbędą się 

wcześniej dopóki Urząd nie otrzyma raportu oddziaływania na środowisko, który jest 

podstawą, żeby rozpocząć jakiekolwiek dyskusje na temat budowy farm wiatrowych. 

Opracowanie takiego raportu trwa około 1 roku, odbywa się to na podstawie rocznego cyklu. 

Pan  Burmistrz powiedział, że nie prędzej jak jesienią będzie można przystąpić do tego rodzaju 

konsultacji.      

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych 

„Gozd” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Kurowo, Ubiedrze, Cybulino 

i Gozd.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
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8) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
9) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

10) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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11) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Wyjaśnień do kolejnych 4 projektów uchwał przedstawiła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska 

Sekretarz Gminy Bobolice.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię do 

4 kolejnych projektów uchwał. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

12) w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu sportowego pn. Moje boisko – 

„Orlik 2012”.    

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

13) w sprawie wprowadzenia regulaminu Stadionu Miejskiego w Bobolicach.   

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
14) w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z boisk sportowych na terenach 

będących własnością Gminy Bobolice 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

15) w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z placów zabaw na terenach 

będących własnością Gminy Bobolice.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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16) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kłanino 

na lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016.  

    

Wyjaśnień do projektu uchwały przedstawiła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska Sekretarz 

Gminy Bobolice.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
17) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bobolice 

na lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały przedstawiła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska Sekretarz 

Gminy Bobolice.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad. 8. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że chciałby podziękować w imieniu 

MECHANIKA Panu Burmistrzowi za czas, przychylność wobec MECHANIKA. A to, że 

kibiców mamy jakich mamy to nie jest wina zarządu. Pan Radny zwrócił się z prośbą do Pana 

Dyrektora M-GOK-u Krzysztofa Sitarza o to, żeby na meczach obecna była policja i karała za 

wykroczenia. Kolejna sprawa, o której powiedział Pan Strzelczak to, że na forum internetowym 

został opisany Pan Radny i Dyrektor Czesław Wlaźlak. Zapytał czy dla Dyrektora zarzuty są 

potwierdzone ? 

2. Pan Czesław Wlaźlak Dyrektor ZUKiO powiedział, że była przeprowadzana kontrola NIK-u, w 

której NIK zarzucił pewne sprawy (środki budżetowe ZUKiO nie są odprowadzane do budżetu 

Gminy). W związku z tym Gmina złożyła zawiadomienie do rzecznika dyscypliny finansów 
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publicznych przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie. W związku z powyższym 

Dyrektor Wlażlak złożył wyjaśnienia, które przedstawione były na sesji. Postępowanie zostało 

umorzone ze względu, że nic takiego nie miało miejsca. Dyrektor oświadczył, że nie było 

żadnego nadużycia z jego i księgowej strony, na które posiada dowody. 

3. Pani Sekretarz Gminy Krystyna Dobrzańska – powiedziała, że NIK jednym z zaleceń 

pokontrolnych zalecił wystąpienie Burmistrza do rzecznika dyscypliny finansów publicznych. 

Kontroler NIK-u powiedział, że musi to być bezwzględnie wykonane i bezwzględnie zostało 

naruszenie ustawy o dyscyplinie finansów publicznych. Nie zostały odprowadzone pieniądze i 

to jest fakt, który interesuje NIK. Gmina musiała to wykonać ponieważ otrzymany został 

termin zaleceń.  

4. Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że można umieścić informacje w BWS dotyczącą 

oczyszczenia z zarzutów Dyrektora ZUKiO i nie popełnienia błędu przez Dyrektora.  

5. Pan Burmistrz Sylwester Sobański – powiedział, że jeżeli chodzi o zabezpieczenie imprez na 

meczach to leży to po stronie organizatorów.  

6. Pan Czesław Wlaźlak Dyrektor ZUKiO powiedział, że ze względu na panujące warunki 

atmosferyczne ZUKiO prowadzi dyżury już od godziny 3 rano. Poprosił o wyrozumiałość w 

odśnieżaniu dróg, ZUKiO nie posiada tak dużej ilości sprzętu.  

 

Pan Przewodniczący Zdzisław Czarnecki powiedział, że korzystając z okazji, że jesteśmy w tak 

licznym gronie powiedział, że po raz ostatni gościliśmy na sesji Pana Czesława Wlaźlaka jako 

Dyrektora ZUKiO. W imieniu Radnych Rady Miejskiej podziękował Panu Wlaźlakowi za 

dotychczasową, wieloletnią i konstruktywną współpracę, za swoją obecność na sesjach Rady.  

Podziękował za okazane gesty, dowody życzliwości i przyjaźni, za systematyczną pomoc jaką 

doświadczyliśmy współpracując. Życzył by każdy dzień wypełniony był ludzką życzliwością, 

wdzięcznością i pomocą, a także wykorzystania czasu z godnie z pomysłami, bez krępujących 

terminów i ciążącej odpowiedzialności.  

Pan Czesław Wlaźlak podziękował za ciepłe słowa. Powiedział, że przez tyle lat pracowało się 

mu bardzo dobrze i podziękował za wspólne przepracowane lata.  
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Ad. 9 . Zakończenie obrad.  
 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


